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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 3. april 2009 
stillet følgende spørgsmål nr. 314 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Knud Kristensen (KF).

Spørgsmål 314:

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor Fødevarestyrelsen ikke anvender flere 
uafhængige rådgivningsinstanser end Fødevareinstituttet på Danmarks Tekniske 
Universitet, når de afgør sager om anprisninger af kosttilskud?”

Svar:
Fødevarestyrelsen indhenter ekspertbistand fra flere forskellige rådgivningsinstanser, 
heriblandt DTU Fødevareinstituttet. 

DTU Fødevareinstituttet rådgiver Fødevarestyrelsen i forbindelse med vurderinger af 
anprisninger af kosttilskud. DTU Fødevareinstituttet vurderer blandt andet, hvorvidt der 
er tilstrækkelig videnskabelig dokumentation for, at et produkt indeholder et stof eller 
en ingrediens, som har den sundhedsmæssige gavnlige virkning, som anprisningen 
angiver. 

DTU Fødevareinstituttet yder en god rådgivning, som udover en høj faglig basis, også 
kræver kendskab til lovgivningen på området, et vist kendskab til tilgrænsende områder 
og kontinuitet. Fødevarestyrelsen gør i specifikke tilfælde brug af andre eksperter end 
DTU Fødevareinstituttet, når dette vurderes at være særligt påkrævet. 

Fødevarestyrelsen har en samarbejdsaftale med DTU Fødevareinstituttet, som sikrer, at 
Fødevarestyrelsen kan opnå den rådgivning, der er nødvendig i forbindelse med 
varetagelse af Fødevarestyrelsens opgaver. 
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